
OPPFØLGINGSRAPPORT 
Kretsmøter 2017 
 
RU: Nord-Norge 
 
Krets: 
 

Sak / tema Oppfølging / tiltak Ansvar Avslutta 

1 Øst-
Finnmark, 3 
Midt-
Finnmark, 5 
Vest-
Finnmark 
 

Livdyr: 
• Sal av kalv ut av fylket i regi av konkurrent 

skuldast lang ventetid på sal, utan 
tilbakemelding. Burde vore faste ruter med 
transport av kalv sørover, i slike situasjonar. 
Hadde gitt forutsigbarheit. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Klassifisering: 
• Leverer lam både til Karasjok og Målselv frå Alta. 

Meiner at det er skilnad i klassifisering mellom 
anlegga. 

 

Mail frå Arne Flatmo 27.04: 
"Dette gjelder flere produsenter. Noen er kontaktet 
og har stående tilbud om rådgiving fra en av våre 
rådgivere. Saken er også diskutert med 
livdyravdelingen som har fokus på saken. Det er 
likevel å bemerke at dersom vi skal klare å 
omsette kalv fra produsentene i Finnmark, så er 
det en forutsetning at produsentene melder kalven 
inn til salg. Det var ikke tilfelle denne gangen som 
det siktes til. Faste ruter med transport av kalv er 
krevende å få etablert med tanke på lange 
avstander og høye kostnader. Vi får heller forsøke 
å videreformidle til salg og transportere de kalver 
som meldes inn." 
 
 
Utveksling av klassifisører mellom Målselv og 
Karasjok har vært gjort, og skal videreføres. 

Arne Flatmo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Svein Inge 
Jakobsen 

27.04.17 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
18.05.17 

6 Nord-
Troms og 9 
Kåfjord 

Sosiale media: 
• Burde ha diskusjonsforum på nett for eigarar, 

som ikkje er offentleg 
 
 
 
 
 
Leveringstidspunkt: 
• Er det riktig at det bør unngås levering av kje og 

geit i høysesong? 

Drøfta i møte i team Medlemsdemokrati 10.05. Eit 
diskusjonsforum i regi av Nortura vil skape 
forventningar om og krevje tett oppfølging, noko 
som vil vere eit ressursspørsmål. Ei Facebook-
side for medlemar er nyleg etablert, med gode 
tilbakemeldingar. Vi vil enn så lenge hauste 
erfaringar frå det arbeidet. 
 
 
Mest optimale om det kan unngås, men blir ikke 
frarådd.  

Brit Kari 
 
 
 
 
 
 
 
 
Svein Inge 
Jakobsen  

10.05.17 
 
 
 
 
 
 
 
 
24.03.17 



 
11 Midt-
Troms og 12 
Astafjord 

Thulefjord: 
• Folk vet lite om Thulefjord. Produsenter har blitt 

forespurt på RU-møtet om å promotere 
Thulefjord i butikker. De har ikke hørt noe mer og 
han har ikke sett noen i dette området.  

 
Nord-Norge trekk og prisløype lam: 
• Møtet stemmer over at følgende forslag tas 

videre: 1. Lik avregningspris i sør og nord 2. 
Prisløype på småfe tilpasset Nord-Norge grunnet 
senere lamming (1-2 mnd). Møtet vedtar at 
forslaget tas videre. 

 

Interesserte tillitsvalgte må gjerne ta kontakt for å 
avtale dette – gjerne som ledd i kretsen sin 
handlingsplan. 
 
 
 
 
Lagt fram i RU-møtet 14.03 

Svein Inge 
Jakobsen 
 
 
 
 
 
Brit Kari 

18.05.17 
 
 
 
 
 
 
14.03.17 

16 
Vesterålen 

Avrekning: 
• Når Nortura utfører trekk på avregningene må 

det opplyses tydelig hva trekket gjelder. 
Forklaringsteksten på avregningen er altfor 
dårlig. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tilførselsarbeid: 
• Lekkasje til Horns slakteri. Medlemstjenesten bør 

«bry» seg litt mer om trofaste leverandører. 
 

Denne saken gjelder et spesielt enkelttilfelle med 
korrigering på returpriser, hvor vi hadde belastet 
for lite. Det var vanlig varetekst som vi avregnet 
på, men det var kun laget en kort info om hva det 
gjaldt på selve avregningen. Det ble lagt mer 
utfyllende info på websiden som vi refererte til. 
Det var mange spørsmål i forhold til grunnlaget til 
beregningen, men det er begrenset hva vi får til i 
avregningsbrevet. De som ringte fikk grunnlaget 
for beregningen tilsendt. Vi er klar over at dette 
ikke ble noen god løsning. Øvrige trekk i 
avregning refererer til fakturareferanse og 
forfallsdato. MERK: Fra 1. mai ny ordning med 
betalingsmelding fra regnskap. Trekket skjer ikke i 
avregning lengre. 
 
Mail frå Arne Flatmo 27.04: 
"Vi har fokus på oppfølging av våre medlemmer i 
Lofoten og Vesterålen med bl. a. tilbud om faglige 
arr, rådgivningsbesøk m.m. Den 22. og 23. 
november så er Nortura medarrangør gjennom 
prosjektet "Kjøtt i Nordland" av "Kjøttkongressen 
2017" som avholdes i Svolvær. Info kommer på 
www.kjottinordland.no" 
 

Ellen Anette 
Slettmo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Arne Flatmo 

16.05.17 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
27.04.17 



17 Andøy Møtetidspunkt: 
• Møtetidspunkt som kolliderer med vinterferie kan 

være uheldig for å få stor møtedeltagelse. Det 
kan også være uheldig med dagsmøte. 

 
 
Merking: 
• Nortura bør jobbe for at erstatningsmerke skrevet 

med merkepenn skal være godkjent. 
 
 
Inntransport: 
• Nortura bør arrangere fagsamlinger sammen 

med Mattilsynet ang. regler for inntransport. 
 

Vinterferien er dessverre ei av dei to vekene vi må 
gjennomføre kretsmøta i. Dersom mogeleg kan 
rullering mellom desse to vekene prøvast. 
Vurderer dette, samt kveldsmøte, ved 
planlegginga av kretsmøta i 2018. 
 
Produsenter må selv sørge for å overholde 
merkeforskriften. Det er mulighet for levere storfe 
med bare ett forhåndspreget opprinnelsesmerke 
om det fylles ut egenerklæring. 
 

Brit Kari/ 
kretsleiar 
 
 
 
 
Espen Olav 
Klausen Holen 
 
 
 
Kretsutvalet 

 
 
 
 
 
 
25.03.17 

18 Lofoten Livdyr: 
• Kretsleder tok opp at de ønsker egen livdyrvekt 

stasjonert i kretsen. Dette for å forenkle livdyr 
salg i området. 

 

Vi har livdyrvekt på livdyrbilen. Er vanskelig å ha 
fast stasjonert vekt i forhold til transport. 

Svein Inge 
Jakobsen 

18.05.17 

20 Midt-
Salten 

Halal: 
• Betaler Nortura avgift til Islamsk råd for å få 

merke kjøtet som Halal? Vert ekstrakostnad tatt 
ut på produkta? Kan eg risikere å kjøpe Halalkjøt 
utan at det er merka? Kretsmøtet ynskjer 
tilbakemelding på det. 

 
 
 
 
 
 
 
• Halalslakting inneber at dyret blør i hel. Korleis 

kan Nortura inngå avtale med Islamsk råd? 
 
 
 

 
• Ja, det blir innbetalt en sertifiseringskost pr 

kilo slakt. Ekstrakostnad ligger inne i 
kalkylene og blir tatt ut på skåret vare 
/produsert vare. Halalkjøtt går til halal 
varestrøm, og ikke Gilde og Prior merket vare. 
Hva andre aktører gjør med halalkjøtt kjenner 
vi lite til, men det er ikke et merkekrav på 
dette. Det vi kan si med sikkerhet er at det 
ikke blir brukt i våre merkevarer (til opplysning 
er det aller meste av importert kjøtt av storfe, 
småfe og kylling godkjent halal).   

 
• Det stemmer ikke. Halalslakting foregår på 

samme måte som ordinær slakting med 
bedøving og kutting av hovedpulsåre. Det er 
en troende muslim som er godkjent av 
Islamsk Råd som utfører avliving når det er 

Harry 
Thorvaldsen, 
salssjef for 
Industrisal 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ingrid H. Medhus, 
fabrikksjef på Gol 
 
 
 
 

27.03.17 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
27.03.17 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
Livdyr: 
• Nortura bør få til samarbeid med TINE om 

livdyrformidling, TINE har eige system 
 
Tilførslar: 
• Ein produsent i møtet er misnøgd med levering, 

har ikkje fått ullsekkar og leverer ein del til Horn. 
 

halalslakting, men han gjør det på samme 
måte som ordinær slakting. Han ber også en 
bønn som er en del av kravene til 
halalslakting. 

 
 
 
 
 
Mail frå Arne Flatmo 07.03.: 
Vi har i flere omganger brukt store ressurser på 
produsenten, bl a. ved driftsplanlegging av storfe 
og rådgivning storfe og småfe. Han har likevel 
hele tiden valgt å levere til Horn. Ulla har han 
levert til Fatland. 
 

 
 
 
 
 
Silje Laugsand 
Pynten 
 
 
Arne Flatmo 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
07.03.17 

21 Beiarn Tilførslar: 
• Saknar oppfølging frå Bjerka og tilførsel med 

hjelp til tilførselsarbeidet i Beiarn. 
• Leiing/fabrikksjef Bjerka bør delta og engasjere 

seg i kva som skjer i Beiarn. 
 
 
 
Ull: 
• Ikkje fått henta haustull frå Beiarn enno – må 

takast tak i. Vart sagt henting i veke 2, men vart 
utsett pga dårleg vêr. Er 5 leverandørar. Må ikkje 
hentast for seint. 

 

Mail frå Arne Flatmo 27.04: 
"I Beiarn arrangerte vi et fagmøte sammen med 
Beiarn kommune for småfeprodusentene den 28. 
mars. Bra oppmøte. De tillitsvalgte på stedet 
møtte imidlertid ikke opp. Det er videre avtalt 
deltagelse gjennom bondepub med faglig opplegg 
for storfeprodusentene før sommerferien." 
 
 
Har hatt møte i Beiarn, det er avdekket en del 
punkter som ikke fungerer. Det blir laget en 
henteplan for ull som skal følges. 

Arne Flatmo 
 
 
 
 
 
 
 
 
John Skogmo 

27.04.17 
 
 
 
 
 
 
 
 
18.05.17 

22 Svartisen Tilførslar: 
• Kva kan gjerast med produsent som leverer alle 

lam til Horn, men returslakt til Nortura?  
 
 
 
 
• Betale meir for å få slakt i retur, enn dei som 

leverer alle slakt, tilsvarande som differensiert 

Mail frå Arne Flatmo 27.04: 
"Den produsenten dette gjelder er kontaktet. 
Produsenten skjønner problemstillingen og sier 
seg villig og interessert i å melde seg inn i 
Nortura. Første leveranse er allerede levert til 
Bjerka." 
 
Drøfta i leiargruppa Region Nord 24.03. 
Differensiert pris i fht andel slakt levert vil vere 

Arne Flatmo 
 
 
 
 
 
 
Brit Kari 

27.04.17 
 
 
 
 
 
 
24.03.17 



pris på nødslakt? 
 

utfordring å kontrollere og fylgje opp. På nødslakt 
differensiert pris for medlemar/ikkje-medlemar. 
 

24 Ytre 
Helgeland 

Marknad: 
• Kall «Villsau frå Helgeland» for «Steinaldersau 

frå Helgeland» 
• Medlemsnr 26392 ønsker svar på hvor hans dyr 

ender. Aktuell for "Villsau fra Helgeland"? 
 
 
 
• Vi savner den originale NNS-pølsa i opprinnelig 

oppskrift med mer storfekjøtt. 
 

 
• Villsau har begynt å bli et innarbeidet 

produktnavn, og er ikke diskutert endret. 
• Egen varestrøm for villsau i region Nord er 

under utvikling, med slakting på Bjerka og 
foredling i Målselv. Villsau fra Helgeland vil da 
være i tilførselsområdet til Bjerka. Produsent 
er kontaktet. 

• Blir produsert på bestilling fra kjedene, bl.a. 
Rema. 

Svein Inge 
Jakobsen 
 
 
 
 
 
 
 

18.05.17 

25 Vega Inntransport: 
• Sen beskjed når henting av dyr, tas opp på 

sjåførmøte. 
 

Dette er tatt tak i og følges opp i henhold til 
standard rutiner for inntransport. 

John Skogmo 18.05.17 

26 Sør-
Helgeland 

Inntransport: 
• Noen transportører går inn i fjøs. Tas opp med 

transportansvarlig. 
• Har meldt inn til medlemssenter at det blir mindre 

dyr på bil, virker ikke som dette blir tatt videre 
med sjåfører. 

 

 
• John lager en info som går ut til alle sjåfører. 
 
• Tatt opp på Medlemssenter Målselv at når dyr 

blir trukket fra, så må det gå melding til John 
Skogmo som da evt kan erstatte med andre 
eller gi beskjed til sjåfør om at det utgår dyr. 

 

 
John Skogmo 
 
Pål-Kenneth 
Løvås 

 
18.05.17 
 
02.05.2017 

28 
Hattfjelldal 
og 29 Vefsn/ 
Grane 

Tilførsel: 
Vi trenger en samkjøring mellom tillitsvalgte og 
administrasjon slik at vi følger opp nybrukere bedre. 
Både når de starter opp, gjør økonomiske 
investeringer og/eller bygger nye driftsbygninger. 
 

God dialog mellom tillitsvalde og adm er viktig i 
tilførselsarbeidet. Er sett fokus på i pilotprosjektet 
"Ny Giv i kretsarbeidet", som skal evaluerast til 
hausten. 

Brit Kari og Arne 
Flatmo 

16.05.17 

 


